
 

 

 

 

 

 

Kişisel Verilerin Korunması Kanunu hem kamunun hem de özel sektörün kişisel verileri ne şekilde 

işleyebileceğinin esasları düzenlenmektedir. 
 

 

 

 

 

Kanunda verisi işlenen gerçek kişilerden bahsedildiği için hak ehliyetine sahip olan herkes Kanun 

kapsamındadır. 

Kanunda “kişisel verileri işlenen gerçek kişiler” ifadesi kullanıldığından, kişisel verileri işlenen tüzel 

kişiler bu Kanunun kapsamı dışında tutulmuştur. 
 

 

 

 

Kişisel verilerin; elde edilmesi, kaydedilmesi, depolanması, muhafaza edilmesi, değiştirilmesi, 

yeniden düzenlenmesi, açıklanması, aktarılması, devralınması veya sınıflandırılması gibi her türlü 

işlem kişisel veri işleme olarak kabul edilmektedir ve Kanun’da düzenlenen kurallara uygun olmalıdır. 

 

 

 

 

Veri sorumlusu, kişisel verilerin işleme amaçlarını ve vasıtalarını belirleyen, veri kayıt sisteminin 

kurulmasından ve yönetilmesinden sorumlu olan gerçek veya tüzel kişiyi ifade eder. Bu kişiler, gerçek 

kişiler olabileceği gibi, kamu kurumları, şirketler, dernekler veya vakıflar gibi tüzel kişiler de 

olabilecektir. Veri sorumlusu, işleme faaliyetinin “neden” ve “nasıl” yapılacağı sorularının cevabını 

verecek kişidir. 

 

Veri işleme faaliyetini gerçekleştirenler açısından Kanunda gerçek kişi tüzel kişi ayrımına 

gidilmemiştir. Ancak, veri kayıt sisteminin parçası olmaksızın veri işleyenler Kanunun kapsamı dışında 

tutulmuştur. 

 

 

KİŞİSEL VERİLERİN KORUNMASI KANUNUNA İLİŞKİN SİRKÜLER 

 

 

 

 

 

1-Kişisel Verilerin Korunması Kanunun Konusu Nedir ? 
 

2-Kişisel Verilerin Korunması Kanunu ile Verileri Koruma Altına 

Alınanlar Kimlerdir ? 

1- ? 
 

3- Kişisel Veri İşleme Olarak Kabul Edilen Faaliyetler Nelerdir ? 

4- Veri Sorumluları Kimlerdir, Veri İşleme Faaliyetini Kimler 

Yapabilir ? 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

İsim-soyisim, TC Kimlik Numarası, IP adresi, telefon numarası, resim, özgeçmiş bilgileri, e-posta 

adresi gibi verilerin yanı sıra hobiler, tercih ve beğeniler, fiziksel özellikler, gezinti alışkanlıkları gibi 

veriler de kişisel veri olarak kabul edilmektedir. 

Ayrıca, sıkça kullanılan kimliği belirli veya belirlenebilir gerçek kişiyle ilişkili müşteri şikayet raporları, 

çalışan performans değerlendirme raporları, mülakat değerlendirme raporları gibi raporlar, ses veya 

görüntü kayıtları, resimler, kullanıcı işlem kayıtları gibi kayıtlar, özgeçmiş, bordro, fatura, banka 

dekontları, kredi kartı ekstreleri, nüfus cüzdanı fotokopileri gibi belgeler ve mektup, davet yazıları 

gibi yazılar/kayıtlar içinde yer alan veriler de kişisel veri olarak addedilebilir. 
 

 

 

 

Özel nitelikli kişisel veriler kişisel verilerin daha fazla koruma uygulanan küçük bir grubu olarak 

değerlendirilebilir. 

Kanunda, hangi kişisel verilerin özel nitelikli kişisel veri olduğu tek tek belirtilmiş olup, bu sayılanlar 

dışındakiler özel nitelikli kişisel veri olarak kabul edilemez. 

Özel nitelikli kişisel veriler; kişilerin ırkı, etnik kökeni, siyasi düşüncesi, felsefi inancı, dini, mezhebi 

veya diğer inançları, kılık ve kıyafeti, dernek, vakıf ya da sendika üyeliği, sağlığı, cinsel hayatı, ceza 

mahkûmiyeti ve güvenlik tedbirleriyle ilgili verileri ile biyometrik ve genetik verilerdir.  
         

 

 

 

Kişisel veriler ancak veri sahibini aydınlatmak sureti ile açık rızası alınarak, belli bir amaç ve süre 

ile sınırlı ve hukuka uygun bir şekilde işlenebilecektir. 
 

 

 

 

6- Özel Nitelikli Kişisel Veriler Nelerdir ? 

5- Kişisel Veri Kapsamına Neler Girmektedir ? 

7- Kişisel Verilerin İşlenmesi Koşulları Nelerdir ? 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

İhlalin niteliğine göre yükümlülükleri yerine getirmeyen kurumlar, vaka başına bir milyon TL’ye 

varan para cezaları, hukuka aykırı veri işleyenler ise 1 yıldan 3 yıla kadar hapis cezaları ile karşı 

karşıya kalabilirler 

 

 

 

 

Kanunun 28. maddesinde, bazı hallerde Kanun hükümlerinin uygulanmayacağı belirtilmektedir. Bu 

çerçevede, Kanun kapsamına girmeyen haller, 28. maddede tamamen veya kısmen kapsam dışı 

olan haller olmak üzere ikili bir ayrıma tabi tutulmuştur. 
 

 

 

 

 Kişisel verilerin millî savunmayı, millî güvenliği, kamu güvenliğini, kamu düzenini, ekonomik 

güvenliği, özel hayatın gizliliğini veya kişilik haklarını ihlal etmemek ya da suç teşkil etmemek 

kaydıyla, sanat, tarih, edebiyat veya bilimsel amaçlarla ya da ifade özgürlüğü kapsamında 

işlenmesi, 

 Kişisel verilerin resmi istatistik ile anonim hâle getirilmek suretiyle araştırma, planlama ve 

istatistik gibi amaçlarla işlenmesi, 

 Kişisel verilerin, üçüncü kişilere verilmemek ve veri güvenliğine ilişkin yükümlülüklere 

uyulmak kaydıyla gerçek kişiler tarafından tamamen kendisiyle veya aynı konutta yaşayan 

aile fertleriyle ilgili faaliyetler kapsamında işlenmesi, 

 Kişisel verilerin millî savunmayı, millî güvenliği, kamu güvenliğini, kamu düzenini veya 

ekonomik güvenliği sağlamaya yönelik olarak kanunla görev ve yetki verilmiş kamu kurum 

ve kuruluşları tarafından yürütülen önleyici, koruyucu ve istihbari faaliyetler kapsamında 

işlenmesi, 

 Kişisel verilerin soruşturma, kovuşturma, yargılama veya infaz işlemlerine ilişkin olarak yargı 

makamları veya infaz mercileri tarafından işlenmesi. 

 

 

9- Kişisel Verilerin İşlenmesi Kanununun Kapsamı Dışında Bulunan 

Haller Var mıdır ? 

7- ? 

10- Kanun Kapsamındaki Tam İstisna Halleri Nelerdir ? 

 

8- Kişisel Verilerin İhlal Edilmesi veya Hukuka Aykırı Şekilde Kişisel 

Veri İşlenmesinin Cezası Nedir ? 

6- ? 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bu kapsamda, Kanunun amacına ve temel ilkelerine uygun ve orantılı olma şartı ile bazı 

hükümlerden muaf tutulan haller şunlardır; 

 Kişisel veri işlemenin suç işlenmesinin önlenmesi veya suç soruşturması için gerekli olması, 

 İlgili kişinin kendisi tarafından alenileştirilmiş kişisel verilerin işlenmesi, 

 Kişisel veri işlemenin kanunun verdiği yetkiye dayanılarak görevli ve yetkili kamu kurum ve 

kuruluşları ile kamu kurumu niteliğindeki meslek kuruluşlarınca, denetleme veya düzenleme 

görevlerinin yürütülmesi ile disiplin soruşturma veya kovuşturması için gerekli olması, 

 Kişisel veri işlemenin bütçe, vergi ve mali konulara ilişkin olarak Devletin ekonomik ve mali 

çıkarlarının korunması için gerekli olması. 
 

 

 

Açık rıza, belirli bir konuya ilişkin, bilgilendirilmeye dayanan özgür irade açıklamasıdır. Açık rızanın 

üç unsuru bulunmaktadır:  

1. Belirli bir konuya ilişkin olması: Veri işlemek üzere verilen rızanın geçerli olması için 

rızanın belirli bir konuya ilişkin ve o konu ile sınırlı olması gerekir. Buna göre genel bir irade 

açıklaması ile “kişisel verilerimin işlenmesini kabul ediyorum” şeklinde açık uçlu ve belirsiz 

bir rıza tek başına Kanun bağlamında açık rıza olarak kabul edilemez. 

 

2.  Rızanın bilgilendirmeye dayanması: Açık rıza bir irade beyanı olup, kişinin özgür bir 

şekilde rıza gösterebilmesi için neye rıza gösterdiğini bilmesi gerekir. 

 

3. Özgür iradeyle açıklanması: Kişinin irade beyanı olan rıza, kişinin yaptığı davranışın 

bilincinde ve kendi kararı olması halinde geçerlilik kazanacaktır. 

Örneğin, bir hizmetten yararlanılmasının üyelik şartına bağlandığı yerlerde, üye olmak isteyen ilgili 

kişinin parmak izinin alınması ve işlenmesinin üyelik sözleşmesinin kurulması için zorunluluk olarak 

öngörülmesi hukuka aykırı olacaktır. Çünkü bu şekilde alınan açık rıza özgür irade ile açık rıza 

verilmesi ilkesine ve ölçülülük ilkesine aykırı olacaktır 

Açık rıza beyanı herhangi bir şekil şartına tabi değildir. Önemli olan açık rızanın Kanundaki unsurları 

taşıması ve ispatlanabilir olmasıdır. 

11- Kanun Kapsamındaki Kısmi İstisna Halleri Nelerdir ? 

12- Açık Rıza Nedir ? 


